
Spichtig ventje
Het was Rinze van der Wal, directeur van poppodium Atak in Enschede, die Ad Vandenberg 
wees op Mart Nijen Es. De gitarist zocht muzikanten voor een (weliswaar half geplaybackte, 
maar toch) stadionuitvoering van het door hem geschreven clublied voor FC Twente, nadat 
de club in 2011 landskampioen werd. Die meezinger, A Number One, had hij door Hans 
Eijkenaar in laten spelen, maar die kon niet komen. Vandenberg: ‘Rinze had al eens verteld 
over een jong gastje dat vreselijk lekker kon drummen, maar ik stond daar verder niet zo 
bij stil. Toen ik Mart zag, wist ik opeens weer dat ik hem ooit een talentenjacht had laten 
winnen. Zo’n klein spichtig ventje dat nauwelijks over zijn snare heen kon kijken, zat toen 
vreselijk te grooven met een Hammond-organist, echt goed. Nu had hij van dat lange haar en 
zag hij eruit als een rocker. Zijn maat Sem bleek ik ook te kennen! Oók van een talentenjacht, 
toen hij een jaar of veertien was; zat hij stukken van Jaco Pastorius te spelen... Enfin, die 
gasten hebben dus een headroom van jewelste, maar hun hart ligt bij de rock.’

Met zijn vriend Sem Christoffel doorliep hij 
de Popopleiding van het Artez Con ser va-
torium Enschede. Voor hun gezamenlijke 

afstudeerproject, een grootse rockshow, kregen ze 
hoge cijfers. Samen spelen ze in Mandrake’s Monster; 
hun debuutalbum is bijna af. Maar toen die lange, 
wereldberoemde gitarist van bij hun om de hoek 
vroeg of ze met hem zijn nieuwe songs wilden in-
studeren, aarzelden ze geen moment. Dit najaar heeft 
Mart samen met Sem en Ad Vandenberg en zanger 
Jan Hoving dertien nummers opgenomen in de 
Hilversumse Wisseloord Studio’s, voor een wereld-
wijde release in februari 2014. Cluboptredens voor 
MoonKings – zo heet deze nieuwe formatie van de 
voormalige Vandenberg- en Whitesnake-gitarist – 
staan gepland, in binnen- en buitenland, ja, tot in 
Japan aan toe. Over zomerfestivals wordt al gespro-
ken. Mart vindt het prachtig natuurlijk, maar hij 
blijft er ook nuchter onder; zoals je dat verwacht 
van een rechtgeaarde Tukker.

‘Ad heeft er niet heel erg veel woorden aan gewijd, 
eigenlijk. Eerst was er die gig voor FC Twente. Dat 
vond hij goed gaan. En toen was het: laten we eens 
gaan jammen en wat nieuwe liedjes repeteren. En 
toen gingen we dat gewoon... doen. Je zou anders 
verwachten, maar Ad is niet zo van het rock ’n’ roll-
circus... Hij heeft veel meegemaakt, in de Whitesnake-
periode met name, maar hij gaat toch gewoon op 
zijn gevoel af. Hij is nooit meer ingegaan op aan-
biedingen van andere muzikanten om te komen 
spelen. Hij bleef schrijven en we bleven repeteren, 
en toen was de studio geboekt. Zo, eigenlijk.’

Het repeteren van Vandenbergs heavy bluesrock-
songs gebeurde aan de hand van thuisopnamen. ‘Ad 
heeft heel duidelijke ideeën, maar hij is ook impul-
sief op een goede manier. Hij houdt er niet van om 
een partij aldoor vast te houden. De vorm staat wel 
vast, maar als hem iets te binnen schiet, dan volgt hij 
dat. Soms is het bijna jammen wat hij doet. En hij is 
gericht op ons; er is altijd interactie, oogcontact. Ik 
check wat hij doet, en omgekeerd; heel alert, zeg maar. 
En als er dan iets ontstaat, gaat iedereen daarin mee.’

Herman Brood
Mart drumde nog voor hij kon praten of lopen. ‘Mijn 
moeder heeft foto’s waarop ik als peuter op zo’n 
speelgoedding zit te slaan... Ik kom uit een muzikale 
familie. Mijn pa is pianist, maar hij heeft ook een 
tijdje gedrumd. Mijn oom is drummer. Zo ging het 
vanzelf... In de schuur stond een half drumstel, en 
daarvoor waren het potten en pannen waar ik op 
sloeg. Van mijn oom kreeg ik stokken, en op mijn 
zesde mijn eerste drumstel. Ik was gek op Herman 
Brood, en dan kom je vanzelf in de rock ’n’ roll 
terecht... Brood is nog steeds een van mijn grote 

helden. Veel meer weet ik niet te zeggen over die 
echte begintijd. Ik ben een onwijze John Bonham-
fan; dat in elk geval.’

Op de Popacademie zagen ze de rockbenadering 
van Mart en Sem wel zitten. Rockdrummen hoefde 
Mart op ArtEZ niet te leren, meent hij zelf: ‘Erik 
Albers en René Engel zijn niet mijn type drummers, 
qua stijl, maar ze lieten me vrij en zorgden tegelijk 
dat ik de voor het conservatorium benodigde stof 
studeerde. Véél techniek. Erik is een heel goede mar-
ching drummer, en René zit voornamelijk in de fusion 
natuurlijk, maar hij kan erg goed lesgeven.’

En dan was er nog docent songwriting Tom Salis-
bury. ‘Daar konden Sem en ik het prima mee vin-
den. Hij is Amerikaan en hij heeft gewerkt met Van 
Morrison, de Pointer Sisters en Stevie Wonder... 
Bleek dat hij had meegeproduceerd aan Ads eerste 
albumopname ooit, met Teaser, ook in Wisseloord. 
Konden we over en weer de groeten gaan doen.’

Groot geluid
De basistracks voor het debuut van MoonKings 
werden in zes dagen opgenomen. Ad, Mart en Sem 
gedrieën in de studioruimte, en zonder clicktrack. 
‘Aftellen en gaan. Dat was het beste, voor de live feel. 

Je kunt het ook horen. Het is nooit statisch, maar het 
lockt goed. We zijn gewend om samen te spelen.’

Hoewel er in Wisseloord aardige spullen staan, 
nam Mart zijn eigen Gretsch Catalina mee voor de 
opnamen. Een 24" bassdrum met Remo Power-
stroke, en 13", 16" en 18" toms met Remo Coated 
Pin stripes. Zijn snare op de meeste songs was een 
14"x6,5" Ludwig Acrolite, de ballads speelde hij op een 
14"x6,5" Mapex Black Panther en een Tama Super-
star van 14"x5,5" had hij ook bij de hand. Alle snares 
zijn bespannen met een Remo Coated Ambassador. 
Marts stokken zijn Vic Firth 5B’s, zijn pedalen van 
DW. En de rest van de  hardware? ‘Als het maar 
blijft staan.’

Bekkens koos hij in de grootste maten die hij kon 
vinden. ‘Crashes nooit onder de 20", eigenlijk, en 
alleen Zildjians.’ Mart somt ze op: ‘A Custom Rezo 
crashes, een 22" K ride, 15" New Beat hihat, een A 
FX en diverse china’s.

‘We spelen ook echt met z’n drieën. Bij de gitaar-
solo’s is er geen ritmegitaarpartij aanwezig, dus dan 
kiest Sem bijvoorbeeld voor een geluid met distortion 
en ik wil goede accenten kunnen geven. Niet om het 
vol te spelen, maar om het geluid groot te maken.’ ■
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Hij is 22 jaar oud. Hij komt
uit Enschede. Nederlandse
gitaarlegende Ad Vandenberg 
vroeg hem voor zijn nieuwe
band, MoonKings. Mart zei ja.
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V.l.n.r. in Wisseloord Mart Nijen Es, Sem Christoffel, Ad Vandenberg en zanger Jan Hoving.
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